
 
 

Dagsorden og beslutningsreferat, skolebestyrelsesmøde Vallensbæk Skole 
 

Dato: mandag den 7.april 2025 
Tidspunkt: 17.00-20.00 
Mødeleder: Bijan Tavakoli 
Referent: Umi Rashid 
 

Deltagere: Bijan Tavakoli, Søren Murmann Gotfredsen , Allan 
Guinot, Pernille Gade Larsen, Louise Ernst Stryger, Christian Bork 
Grubak, Ole Thaaning Steffensen, Jacob Teildorf, Jakob Riis, Karina 
Kjersgaard Skov Hansen,  Jens Bergholt Lund, Umi Rashid og Emil 
Køhler. 
 
Suppleanter: Pernille Elfving Poulsen 
 
Elevråd: Zarin og Vicktor 
 
Fraværende: Vicktor, Umi, Jens, Pernille  
 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der sær-
lige ansvarlige, gæster og er det til 
orientering (O), drøftelse (D) eller be-
slutning (B) 

Tid 
Estime-
ret tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, kon-
klusion på beslutning, angivelse af evt. ansvarlig 
og evt. deadline. 

Formidling 
Til hvem, af 
hvem og hvor-
dan? 

1)  Godkendelse af dagsorden 
samt referat fra sidst (B)  
 

5 min Ingen kommentarer; godkendt  

2)  Byggeprojekt - udvidelse af 
Vallensbæk Skole (O) 

30 min Tre projekter ved Vallensbæk Skole 
 

1. Daginstitution; afleveres august 2025 
 

2. Ny indskoling (0.-3. kl.) 
Entreprisen afgøres 30. april 
Afleveres juli 2026 

 
3. Cykelstiprojekt; dobbeltrettet cykelsti, 

som føres gennem skolens område. 
Personale parkering nedlægges. 
Nye skråparkeringspladser langs ind-
kørselsvejen. Mulighed for parke-
ringsudvidelse på sigt ved daginstituti-
onen. 
Start byggeri midt juni 2025 
Afleveres start oktober 2025 
Krav om at byggeri inde på skolens 
område skal foregå i løbet af sommer-
ferien. 

 
Bestyrelsens bemærkning: ”Kys og kør” er 
for kort; skaber trafikprop om morgenen. 
Bør forlænges. 
Derudover udtrykte bestyrelsen bekymring  
om antallet af parkeringspladser - både 
med tre spor og ifht. daginstitution 
 
Kort over kommende byggeplads til skole-
byggeri blev gennemgået. Den anlagte byg-
gevej vil fortsat blive brugt som tilkørselsvej 
og området der bygges på vil blive hegnet 
helt ind og med bundplader så elever ikke 
kan kravle under. 

 

 



 
 

3)  Nyt fra elevrådet (O) 
 

10 min Vicktor har valgt at fratræde formandspo-
sten grundet eksamen mm. 
Zarin er ny forperson. 
 
Møde tidligere i dag. 
Utilfredshed ift. lokalerokade (9. klasse skal 
være i PLC, U3 i det store mødelokale, 4. 
klasse i udskolingens bygning) 
 
Jacob beskriver, at rokaden er vigtig ift. at 
skabe plads til de nye maj-børn. 
 
Gruppeordningens mellemtrin har haft elev-
tilgang og den ene klasse flyttede op på 
gangen til den anden mellemtrinsklasse. 
Den ene udskolingsklasse (U3) manglede 
derfor midlertidigt plads. Klassen kan flytte 
ind i juniorklubbens lokaler i denne uge (lo-
kalerne er indtil videre til låns) 
 

 

4)  Princip for mobiltelefoner 
og skærmbrug (D) 
 

40 min Punkt 1 skal også gælde for SFO-tid 
 
Nye retningslinjer skal samskrives med ek-
sisterende principper/politik. Bijan varetager 
opgaven. 
 
Vigtigt at inddrage både medarbejdere (på 
MED-møde), forældre og elever (elevråds-
møde) 
 
Beslutningspunkt på kommende SB-møde 
 
Der blev fra bestyrelsen desuden rejst en 
opmærksomhed på brug af skærm for un-
derholdning/pacificering – eksempelvis ved 
spisesituationer. 
 

 

 PAUSE    

5)  Møde mellem skolens for-
ældre og skolebestyrelsen 
(D) 

25 min Møde mellem SB og forældrerødder 
Forslag om oplæg (ca. 2 timers varighed) 
ved Sanne (Skolestyrken) 
 
Formålet med mødet drøftes 
 
Beslutning: Emil booker Sanne til møde i 
september; efter de nye forældrerødder er 
valgt. 
SB arbejder videre med endnu et møde 
(evt. i november). Forslag til indhold udar-
bejdes af Christian og Louise. Dette præ-
senteres ved næste SB-møde 

 

6)  Dyrevelfærd og indkøb af 

animalske produkter (B) 

 

20 min Skolebestyrelsen drøftede punktet og be-
sluttede følgende:  
I det omfang det er muligt, bestræber vi os 
på at købe ind efter dyrevelfærds- og øko-
mærker. 
 

 

7)  Kunstgræsbane ved Val-
lensbæk Skole (D) 

25 min Kontakt fra brugerrådet 
 

 



 
 

Brugerrådet foreslår at indgå et samar-
bejde med skolebestyrelsen om en fælles 
ansøgning til mulighedskataloget med hen-
blik på at anlægge en bane ved Vallensbæk 
Skole. Ansøgningsfristen er ultimo maj. Evt. 
først i 2026, hvilket giver tid til en grundig 
forberedelse.  
Der bør tages højde for, at banen kan bru-
ges året rundt, muligheden for etablering 
af lysmaster, krav om bæredygtige materi-
aler (ingen giftig granulat), samt hvem der 
fremadrettet dækker udgifter til drift og 
vedligeholdelse.  
 
Skolebestyrelsen er positive overfor idéen 
og ønsker at indgå i en videre afsøgning. 
Emil melder tilbage til brugerrådet om be-
styrelsens interesse. 

8)  Folkeskolens Kvalitetspro-
gram - opsamling på dia-
logmøde d.18.april (D) 

10 min Punktet skydes til næste møde  

9)  Nyt fra medarbejderne og 
skolens ledelse – herunder 
udvidelse af Vallensbæk 
Skole og trafik (O) 
 

10 min 2 vakante stillinger og 2 langtidssyge 
Nogle kolleger løber hurtigt, da de mangler 
deres kollega og/eller har taget ekstra op-
gaver. 
 
Pres på lokaler medfører pres på elever og 
medarbejdere 
 
Udtræksfag for 9.årgang udmeldes 
d.25.april. Herefter opbrud i skemaer for 
9.årg for at tilgodese prøveafviklingen. 
 
Flexuge med Vallerød – alt i alt en succes. 
Indtjening fra besøgsdagen er gået til at 
dække nogle af de udgifter ugen har med-
ført. En forælder foreslår at klasser/elevrå-
det kan få en del af indtjening? Det kan evt 
lade sig gøre fremadrettet. 
 
Udskolingsfest torsdag d.10/4; 7. klasse ar-
rangerer, 8.+9. klasse fester 
 
I SFO’en arbejdes der på at gøre klar og 
tage godt imod kommende maj-børn 
 
Der etableres tre børnehaveklasse i det 
kommende skoleår – i modsætning til tidli-
gere udmelding om to. Årsagen skyldes en 
stigning i elevtilgangen, hvilket gør det hen-
sigtsmæssig at foretage justeringen til tre 
spor nu fremfor undervejs i skoleforløbet 
 
Punkt til kommende møde: 

- Kønsdrøftelse 
 

 

 Dato for næste møde    



 
 

Mandag d.19/5 kl.17-19 –  



 
 

Uddybende sagsfremstilling 

 

2) Byggeprojekt - udvidelse af Vallensbæk Skole (O) 

Projektleder fra Center for Ejendomme, Projekter og IT deltager på mødet for at gennemgå det kommende 

byggeprojekt, som forventes at starte i uge 21. Der vil blive givet en orientering om projektets omfang, den 

overordnede tidsplan samt de sikkerhedsforanstaltninger, der iværksættes for at sikre en tryg skolehverdag 

under byggeperiode 

 

4) Princip for mobiltelefoner og skærmbrug (D) 

Skolebestyrelsens arbejdsgruppe har sammenholdt de nyeste anbefalinger for skærmbrug i skole- og SFO-

tid med ”Princip for mobiltelefoner på Vallensbæk Skole” og har vurderet nødvendigheden i at revidere det 

gældende princip. Derudover har arbejdsgruppen set på om der er andre af anbefalingerne det kunne være 

gavnligt at arbejde videre med, fx forholdet mellem analog og digital undervisning. 

Arbejdsgruppen vil præsentere deres arbejde og gennemgå udkast til ”Princip for mobiltelefoner på Vallens-

bæk Skole”. 

 

Bilag 1: Udkast ”Princip for mobiltelefoner på Vallensbæk Skole” - eftersendes 

 

5) Møde mellem skolens forældre og skolebestyrelsen (D) 

Ifølge § 6 stk. 5. i styrelsesvedtægterne for folkeskolerne i Vallensbæk afholder skolebestyrelsen ”mindst et 

årligt møde med forældrene på skolen”.  

På seneste møde i januar blev bestyrelsen enige om at afholde et møde for skolens klasserødder og man 

drøftede forskellige mål, temaer og rammer for et møde.  

Bijan og Emil har efterfølgende afholdt møde med Sanne som er ansat som trivselsrådgiver i Vallensbæk 

Kommune. Sanne vil kunne facilitere en workshop med fokus på trivsel, fællesskaber og hvordan man som 

forældreråd kan støtte op. Men bestyrelsen kan også vælge en anden model for mødet, hvor de fx faciliterer 

forskellige gruppedrøftelser og indsamler viden om ”hvad der rør sig”. 

Bestyrelsen skal drøfte og beslutte indhold og format for et møde samt tidspunkt. Skolens ledelse understøt-

ter gerne ift de praktiske forhold 

 

6) Dyrevelfærd og indkøb af animalske produkter (B) 

Vallensbæk Kommune har besluttet at stoppe indkøb af turbokyllinger/hurtigt voksende kyllinger, så snart 

det er praktisk muligt. Dyrevelfærd er et væsentligt emne, som bør have en central plads i beslutninger om 

fødevareindkøb. Derfor skal alle skolebestyrelser og bestyrelser i dagtilbud til at drøfte og tage stilling til dy-

revelfærd i relation til indkøb af animalske produkter.  

Bestyrelsens beslutning skal fremgå af referatet. 

 

 

 



 
 

 

7) Kunstgræsbane ved Vallensbæk Skole (D) 

På det seneste brugerrådsmøde i Vallensbæk Idrætscenter blev der rejst ønske om at arbejde med idéen 

om en kunstgræsbane bag Vallensbæk Skole. Det blev anerkendt, at anlæggelsen af en sådan bane er en 

stor økonomisk investering, og at det kræver opbakning fra både skolens ledelse og bestyrelse for at kunne 

komme videre med projektet. 

Skolebestyrelsen på Vallensbæk Skole skal drøfte hvad de synes om ideen og tage stilling til om de ønsker 

at indgå i arbejdet med at udarbejde et forslag til mulighedskataloget. 

 

8) Folkeskolens Kvalitetsprogram - opsamling på dialogmøde d.18.april (D) 

På sidste skolebestyrelsesmøde d.12.feb drøftede bestyrelsen tre af aftalens initiativer. Det drejede sig om: 

1) Afskaffelse af krav om motion og bevægelse, 2) krav om afskaffelse af lektiehjælp og faglig fordybelse, og 

3) mulighed for at give karakterer på 6. og 7.klassetrin. 

Efterfølgende har bestyrelsen deltaget i et kommunalt initieret dialogmøde d.18.marts hvor skolebestyrel-

serne, det politiske udvalg (Børne- og Kulturudvalget), repræsentanter for de faglige organisationer og skole-

ledelsernes har drøftet aftalens indhold. 

Skolebestyrelsen samler op på deltagelsen i dialogmødet og forholder sig til hvilke områder i aftalen der er 

brug for at arbejde videre med. 

 


